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Москва, Питер, куда собирался после школы продолжать 

обучение, от моей родной Грузии еще дальше. Родители видели меня 

врачом, а я себя – биологом. Харьков и ХИОП можно считать 

результатом семейного компромисса. А «попробовав» здешней 

студенческой жизни, уже не хотел ничего другого, хотя были 

соблазны. Многое привлекало на факультете, а если в целом, то теплая 

обстановка – как в семье, в которой старшие стремятся поделиться с 

младшими знаниями, опытом, помочь в становлении личности. Кто 
хотел учиться, тот получил необходимое сполна. В дальнейшей жизни 

мне это пригодилось. 

В составе ООО «Норма» – гастрономические магазины, кафе, 

собственное кулинарное и кондитерское производство. 

Ориентировались на продажу фирменной продукции и 

высококачественных отечественных и зарубежных продтоваров, на 

покупателей, желающих приобрести лучшие продукты. К каждому 

посетителю магазинов – индивидуальный подход, и не случайно 

многие из них – наши постоянные клиенты. В этом, а также в дизайне, 

интерьере фирменных «точек» мы вернулись к традициям некогда 

знаменитых елисеевских магазинов в Москве и Петербурге. Как 

удалось, клиенты могли судить по магазину «Горка», что в переулке 
Театральный, 11/13. 

Первая Родина – Грузия. Ежегодно стараюсь вырваться от дел в 

родные с детства места, к родственникам и друзьям. В Харькове 

общаюсь с представителями здешнего грузинского землячества. 

Дважды провели выставки известного чеканщика Тариэла 

Чекуришвили. А по приглашению грузинского посла в Киеве 

участвовал в открытии «Года Грузии в Украине». 
 

 
 

В.В. Дуб, канд. техн. наук, доц. (ХДУХТ, Харків) 

 

ЛЮДИНА-ПОЗИТИВ 

 

Якщо заглянути на сторінку енциклопедії практичної психології 

«Психологіс», то там зазначається, що «позитив – це сума трьох речей: 

позитивне світосприйняття, доброзичливість і радісний спосіб життя. 

Це радісна манера спілкування, бачення в людях (і собі) кращих 

сторін, звернення уваги на світлі і радісні моменти життя, це добре 

ставлення до людей». Усе вищезазначене в повній мірі характеризує 
фундатора факультету менеджменту першого його декана професора 

Шалько Віктора Івановича. 
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Шалько Віктор Іванович 

 

Наведемо коротеньку бібліографічну довідку з особової справи 
В.І. Шалько щодо його трудового шляху. Віктор Іванович Шалько 
поступив навчатись до Харківського інституту громадського 
харчування в 1967 році за спеціальністю «Технологія та організація 
харчування». Перед вступом до інституту він працював токарем на 8 
Державному підшипниковому заводі. Після закінчення інституту 
Шалько В.І. працював асистентом кафедри технології (1972–1975). З 
1975 року по 1978 рік Віктор Іванович навчався в аспірантурі 
Московського інституту народного господарства. З 01.02.1979 року він 
працює асистентом кафедри організації. 05.01.1979 року В.І. Шалько 
присуджено науковий ступінь кандидата економічних наук. З 
06.12.1983 року Віктора Івановича переведено на посаду старшого 
викладача, а з 29.08.1984 на посаду завідувача тієї ж кафедри. 
03.04.1987 року Шалько В.І. присвоєно звання доцента. З 15.10.1991 
року по 09.05.2005 року Віктор Іванович був деканом факультету 
менеджменту. 15.01.1992 року йому присвоєно звання професора 
ХДАТОХ. З 01.09.2002 року В.І. Шалько переведено доцентом, а з 
01.04.2005 року професором кафедри менеджменту. 25.03.2015 року 
Віктор Іванович був звільнений з університету у зв’язку з виходом на 
пенсію. 

Вищезазначений скупий витяг з особової справи, що 
знаходиться в архіві ХДУХТ, в деякій мірі характеризує трудовий 
шлях Віктора Івановича, але він ніяк не може охарактеризувати 
фундатора факультету менеджменту як особистість, як людину. 
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Якщо пошукати в просторах Інтернету, то на сайті «Студзона» 

(https://studzona.com/teacher/31389), де наведено рейтинг викладачів, 

складений за відгуками студентів, Віктор Іванович Шалько набирає 

максимальні бали за критеріями «активність», «організованість», 

«викладення матеріалу», «вимогливість», «об’єктивність», «відчуття 

гумору», «чарівність», а також за загальною оцінкою. Один з 

респондентів на даному сайті так охарактеризував першого декана 

факультету менеджменту: «відмінний викладач: грамотний, 
ерудований, комунікабельний, лояльний». На мій погляд, матеріали 

даного сайту досить справедливо характеризують Віктора Івановича як 

людину і педагога. 

Особисто я, досить плідно співпрацював з Віктором Івановичем, 

коли він виконував обов’язки голови первинної профспілкової 

організації університету (з 13.09.2009 до 20.10.2011 року). На той час 

профспілкова організація викладачів університету і профспілка 

студентів, аспірантів та докторантів, яку я очолював, належали до 

Харківської обласної профспілки працівників і підприємців торгівлі 

громадського харчування та послуг. Будучи членами президії 

вищезазначеної обласної профспілки, ми щомісячно збирались на її 

засідання. Здебільшого в залі засідань президії всі збирались за 10–15 
хвилин до початку її роботи, і коли в залі з’являвся Віктор Іванович 

Шалько, то рівень шуму в залі зразу збільшувався на декілька децибел, 

а посмішки з’являлися на всіх жіночих обличчях.  

Саме таким – енергійним, позитивним, комунікабельним був і є 

перший декан факультету менеджменту, він завжди заряджав 

позитивною енергією всіх оточуючих, як колег, так і студентів, чим і 

створив позитивний імідж факультету менеджменту. 
 

 
 

В. Кривошей, выпускница факультета менеджмента 2000 г. 

 

КРАСИВЫЕ КРАСКИ НА КАРТИНЕ ЖИЗНИ 

 

Только сейчас я понимаю, что на протяжении пяти лет учёбы мы 
старались различными способами приблизить защиту диплома, а 

потом, когда мы уже получили дипломы, мы об этом жалели. Сейчас с 
ностальгией я вспоминаю каждый вступительный экзамен и помню 

наши первые пары. Первым преподавателем кафедры менеджмента в 
студенческой жизни группы МТ-15 была Т.Ю. Ковалевская, именно 

она дала мне возможность проявить себя прилежной ученицей, я 
поняла, что менеджмент изучать очень интересно, что, необходимо 

https://studzona.com/teacher/31389

